
PROCES VERBAL
INCHEIAT ASTAZT 28.04. 2016 CU OCAZIA DESFASURARII SEDINTEI
ORDINARE A CONSILIULUI LOCAL COSTULENI CfI IJRMATOAREA

ORDINE DE ZI:

I . Aprobarea procesului -verbal al sedintei ordinare din data de ,31 .03.2016 ;

2. Informare privind contul execuliei bugetare, trim. Ial anului 2016 -d-na Birlescu
Carmen Mariana, referent in cadrul Compartimentului financiar contabil ;

3. Campania agricold de prirndvara *d-[ ing. Miron Laurenliu, inspector in cadrul
Compartimentului fond funciar gi registru agricol;

4. Infbrmare privind modul de intre{inere gi utilizare a suprafelelor de pdgune comunald
inchiriate- d-l viceprimar Onofrei Constantin ;

5. Proiect de hotdrdre privind privind aprobarea executiei bugetului local de venituri si
cheltuieli pentru trim. Ial anului 2016-d-l primar Harabagiu Dumitru;

6. Proiect de hotdrdre privind aprobarea Actului Adi{ional nr. 14. la Actul Constitutiv al
Asocialiei Regionale a Serviciilor de Apd Canal Iagi - d-l primar Harabagiu Dumitru;

7. Proiect de hot[rdre privind alocarea din bugetul local al comunei Costuleni a sumei
de 5000 lei in vederea achiziliondrii unui numar de volume ,,Monografia comunei
Costuleni ,, $i a altor cdrli necesare pentru premierea elel'ilor $colii Cimnaziale
Costuleni la sfargitul anului gcolar 2015-2016 -consilier local lPopa Valeria ;

8. Nota de constatare incheiatl ca urmare a efectuirii unui control privind starea de
igienizare a cursurilor apdla UAT Costuleni ;

9. Proiect de hotdr6re privind contractarea de servicii de inginerie gi proiectare pentru
realizare documenta{ii pentru obtrinere avize , proiect tehnic , detalii de execu{ie qi

asistentrd tehnicd, proiectant privind investilia < Construire Stalie de autobuz pe raza
localitalii Cozia,jud. lagi >

f 0. Referatul nr. 302412016 privind necesitatea repararii unor drumuri in comuna
Costuleni qi raportul de specialitate al Compartimentului financiar contabil ;

ll. Ref'eratul nr. 3075/2016 privind necesitatea repardrii si consoliddrii ffintdnii din fa[a
Casei Parohiale din satul Costuleni.
La gedin{d sunt prezenti 12 consilieri locali dirr totalul de l3 consilieri locali alegi.

Lipsegte d-l consilier Rusu Licd.
D-na presedinte de gedinla Popa Valeria dd citire ordinii cle zi . Ordinea de zi se

supune aprobarii si este aprobata in unanimitate.
D-na Popa Valeria : < in 4 ani de mandat am constituit o echripd. imi pare rbu cd md

despart de Consiliul Local . Nu am abandonat scena politicd pentru cd nu mai fac fa1d, ci
pentru ci am considerat ci trebuie sd ies acum , sd ies frumos gi sa las loc unor tineri.
Sper cd nu am supirat pe nimeni cdnd am spus cd sarcina noastrd este de a inilia proiecte
de hotdrdri qi de a adopta hotdrdri de Consiliu Local. M-am implicat in viafa politicd in
urmdcu 26deani cu impliniri gi cu pierderi. Am gi pierdut, am gi cdgtigat. >

Punctul I de pe ordinea de zi: Procesul verbal de la sedinla din 28.04.2016 se

dd spre citire si aprobare.
Punctul 2 de pe ordinea de zi : Informare privind contul execu{iei bugetare ,

trim. I al anului 2016 -d-na Birlescu Carrnen Mariana. referent in cadrul
Compartimentului fi nanciar contabi I ;



D-na pregedinte de gedinfa Popa Valeria, secretara Comisiei pentru dezvoltarea

economico-sociald, buget -finanle, administrarea domeniului public gi privat al comunei ,

servicii qi comer!, gospodlrire comunal[ gi protec{ia mediului prezintd materialul preghtit
de d-na contabil Birlescu Carmen- Mariana.

Punctul 3 de pe ordinea de zi : Campania agricold de primdvara - d-l ing. Miron
Laurenliu, inspector in cadrul Compartimentului fond funciar ;i registru agricol;

D-l ing. Miron Lauren{iu a depus informarea la dosarul de gedinfi, dar consilierii
locali refuzd s6-l citeascd din cauzd cd d-l inginer nu s-a prezentat la gedin{d .

D-l primar Harabagiu Dumitru: " Eu doream sa gtiu de fapt ce pdmAnt gestiondm

in comund Am muncit sa plece strainii gi sd arendeze terenul fermierii din comund.

P[mAntul este definut de localnici . Ce pdmdnt se lucreazd in acest moment? Arendaqii se

grupeazd in anumite sole pentru a primi subvenfia de la APIA. Cetdfeanul de rAnd nu

poate identifica terenul in acele sole."
D-l consilier local Ciaugu Gheorghe : " Ce se intdmplS cu terenurile pentru care

nu s-au emis titlurile de proprietate pe motiv cd sunt pe raza comunei Prisacani?"

D-na secretar Anchidim Loredana intreabd dacd s-a solicitat acel teren , dacd

existd hotarAre de validare sau invalidare . In funclie de acestea vd putem da un rdspuns.

D-l primar: "Din 7000 de ha de teren , pe^ 4000 de ha sunt emise titluri de

proprietate. Cdt mai are disponibil Comisia Locala? lnbaza Legii 16512013 se vor pune

in posesie cei care au validari, vor fi emise titluri . Terenurile rdmase vor fi supuse

reconstituirii. "
D-l consilier local Chirila Adrian : ,, De ani de zile nu se rezolvd problemele de

fond funciar . Sunt doud cazuri pe R6gca . Nu vrea nimeni sI rezolve situalia .D-l Basu

Dumitru se ceartd cu d-l Iosub Valeriu cd se suprapun suprafe{ele de teren . D-l Bdsu are

intabulare ."
D-l viceprirnar Onofrei Constantin precizeazd ca intabularea este incertd ." Toatd

R6gca e o problemi . Nu a lut nimeni pamdntul de acolo. 'Irebuie cadastru general. Cu

compasul nu se rezolvi nimic."
D-na consilier local Moisi Clara : ,, Comisia Locald de fond funciar nu-$i face

treaba."
D-na pregedinte de gedin{a : ,, D-l inginer Miron LaurenJiu sfideazd Consiliul

local . De aceea nu se va rezolva niciodatd . Legea fondului funciar a pornit prost. S-a

gregit gi nu mai are cum sd iasd suprafe{ele. Sunt c6teva titluri care nu au acte doveditoare

in spate. Pe titlu sunt trecute 5 ha , dar in actele care au stat la baza emilerii titlului de

proprietate sunt 2 ha. ,,
D-l primar:" Titlurile sunt greqite 80% in

pldteascd cheltuieli de judecatd . ,,

toati {ara . Comisia Locald trebuie sd

D-na consilier Moisi: ,, Majoritatea greqelilor se referd la numdrul de tarla gi

parcelS. ,,
punctul 4 de pe ordinea dezi: Informare privind modul deintrelinere qi utilizarea

suprafe{elor de pagune comunalS inchiriate- d-l viceprimar Onofrei Constantin ;

Nu s-a intocmit nici un material , fapt pentru care acest punct de pe ordinea de zi se

amAnd pentru luna viitoare.
punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotdrdre privind privind aprobarea

executiei bugetului iocal de venituri si cheltuieli pentru trim. Ial anului 2016-d-l primar

Harabagiu Dumitru



Se prezintd materialele pregitite.
Hotdrdrea privind aprobarea executiei bugetului local de venituri si cheltuieli pentru

trim. I al anului 2016 se supune votului gi se aprobd cu votul tuturor celor l2 consilieri
locali prezenli.

Punctul 6 de pe ordinea de zi :Proiect de hotdrAre privind aprobarea Actului
Adilional nr. l4la Actul Constitutiv al Asocialiei Regionale a Serviciilor de Apd Canal

la;i - d-l primar Harabagiu Dumitru;
Se prezinti rnaterialele pregatite.
HotbrArea privind aprobarea Actului Adilional nr. l4 la Actul Constitutiv al

Asocialiei Regionale a Serviciilor de Apa Canal se supune votului qi se aprobd cu votul

tuturor celor 12 consilieri locali prezen{i.

D-l primar: ,, ADIS se ocupd de salubritate , iar ARSACIS de apd. Consiliul
Judelean , RAJAC , ARSACIS gi com. Costuleni sunt intr-un proiect comun care este in

derulare. Acum este Comarna gi urmeazd com. Costuleni. Nu poli sd faci proiect

individual cu apa. Prin ARSACIS se va duce Ia finalitate acest proeict. ,.

Punctul 7 de pe ordinea de zi : Proiect de hotarAre privind alocarea din bugetul

local al comunei Costuleni a sumei de 5000 lei in vederea achiziliondrii unui numar de

volume ,,Monografia comunei Costuleni ,, $i a altor cd4i necesare pentru premierea

elevilor $colii Gimnaziale Costuleni la sfdrqitul anului gcolar 2015-2016.

Se prezinti materialele pregdtite.

Hotdrdrea privind alocarea din bugetul local al comunei Costuleni a sumei de

5000 lei in vederea achiziliondrii unui numar de volume ,,Monografia comunei

Costuleni ,, gi a altor c[r!i necesare pentru premierea elevilor $colii Gimnaziale Costuleni

la sfirqitul anului gcolar 2015-2016 se supune votului gi se aprobd cu votul tuturor celor

l2 consilieri locali prezen!i.

Punctul 8 de pe ordinea de zi : Nota de constatare incheiatd ca urmare a

efectudrii unui control privind starea de igienizare a cursurilor apd la UAT Costuleni.

D-l primar Harabagiu Dumitru prezintd' nota de constatare .

D-l consilier Ciaugu Gheorghe: ,. Toate Eanlurile sunt pline de mizerie. Gospodinele

ies din curte $i aruncd in Ean! 9i in rApd."

D-na consilier local Moisi Clara: ,. curd{enia line de educa{ie . Am intrebat cum e in

str6in6tate gi rni s-a spus cd acolo cum arunci un chigtoc de ligard apare cineva qi te

amendeaz6. ,,

D-l consilier Chiriln Adrian. ,, Cdnd facem activitdli de ecologizare cu copiii nu iese

nici un adult ."
D-na pregedinte de gedinfd: ,, Noi am mai fbcut multe astfel acfiuni cu copiii.

Strdngeam gunoaiele cu copiii, iar oamenii rddeau. ,,

D-l Chirila completeazd cu faptul ci oamenii nu au unde si arunce gunoiul.

D-l primar: ,, Pubelele vor pleca cu semndturd la cetdfeni qi se vor incheia contracte.

Cetalenii vor pliti pentru ridicarea gunoiului qi dacd nu vor incheia contracte vor plati

amenzi. ..
punctul 9 de pe ordinea de zi : Proiect de hot[rAre privind contractarea de servicii

de inginerie gi proiectare pentru realizare documentalii pentru oblinere avize , proiect

tehni;, detalii de execulie gi asisten{d tehnicd, proiectant privind investilia < Construire

Stalie de autobuz pe raza localitalii Cozia,iud. laqi >

Se prezintd materialele pregdtite.



D-na consilier Moisi intreaba cAt cost[ o statie de autobuz de la avize gi pAnd la

fi nalizarea construcli ei .

D-l viceprimar rdspunde cd cele de la Covasna gi Hilila au costat, ficare l0 000 lei

pentru ca acolo nu a fost nevoie de avize.
D-l primar: ,. Aceasta de la Cozia are costuri ridicate pentru cd e situatd la DN 28 . Nu

ne jucdm cu banul public. Trfebuie sd introducem bunul in inventar cu o valoare pe bazFt

de documente . ,,
D-na consilier Moisi int[eaba daci construclia nu poate fi ldcutd cu persoane sau

societdli care au ca obiect de activitate construclii gi au domiciliul pe raza comunei.

D-l primar: ,, Am obligaliaca pdnlin ultimazi sd rdspund in fafa legii. Toate sumele

sunt prev[zute in buget. Nu ifrdatorez comuna Costuleni cu nici un leu.

Hotir6rea privind privind contractarea de servicii de inginerie gi proiectare

pentru realizare documentalii pentru oblinere avize, proiecttehnic, detalii de execulie 9i

asistenfd tehnicd proiectant privind investilia ,, Construire Stalie de autobuz pe raza

localitatrii Cozia, jud. Iagi ,, se supune votului gi se aprobd cu un numdr de 1 I voturi
pentru, I abtrineri gi 0 impot4iva.

D-l consilier localNqchita Dimitrie se abline deoarece nu s-a finalizat procesul cu

d-l CriEu Petronel care are mVgazin in acel loc.
D-l primar: ,. Pentru acest magazin a fost dat un aviz de principiu de cdtre d-l

Nechita . Nici in acest momQnt d-l Crigu nu a venit la Primarie s5-gi inregistreze clddirea

Suntem in continuare in proQes. Cetd{enii au dreptul sd aiba sta{ie de autobuz."
D-na Moisi intreabd $acd se va demola spaliul d-lui Crigu.

D-l primar rdspunde negativ.
Punctul 10 de pe ordinea de

repararii unor drumuri in comuna
Compartimentului fi nanciar pontabil.

Se prezintd referatul $i raportul de specialitate.

D-l primar: ,, Lucrfri la drumuri se fac numai vara . Trebuie sd identificdm

tronsoane de drumuri gi sd nu depagim suma din buget. Dacd trece luna aprilie , mai ,

iunie , cAnd mai facem doclmentatii? CAnd se mai lucreazd?"

D-l viceprimar: ,, Dupd evenimentul privind lansarea volumului Monografia com.

Costuleni au apdrut pe facepook nigte poze care aveau ca titlu ,, Realiz[rile primarului

com. Costuleni". Trebuia mEnlionat gi Consiliul Local. ,,

Punctul 11 de pe qrdinea de zi: Referatul nr. 307512016 privind necesitatea

repardrii si consoliddrii fdnt{nii din fala Casei Parohiale din satul Costuleni.
Se prezintd referatul .

D-na pregedinte de gedin!6 :"Suntem de acord , dar ar trebui si mai faci gi

enoriaqii. Sunt lucruri mult rnai importante decdt acesti f6ntdnd '"
D-l primar: ,, Este npcesard repararea acestei f6ntdni deoarece prezinta un pericol

pentru populafie. De fapt , tgate fAntdnile trebuie reparate."
D-l consilier Nechita Dimitrie : ,, Dacd referatul este lbcut de geful SVSU

inseamni cd intervenfia este motivatd. Mai este gi fAnt6na de la Janici Ciauqu. ,,

in timpul gedin{ei a venit gi unul dintre invitali, respectiv, Pdrintele Axinte, paroh

in satul Hilifa, com. CostulEni
Pr. Axinte: ,, Aflt venit si justific sumele alocate din bugetul local pentru

Biserica din satul Hilila. ,.

zi: Referatul nr. 302412016 privind necesitatea

Costuleni gi raportul de specialitate al



Epuizdndu-se subiectele de pe ordinea de zi, sedintd se declara incheiatd,

drept pentru care s-a intocmit prezentul proces verbal.

PRESEDINTE DE SEDINTA,
POPA VALERIA Intocmit,

SECRETAR

tu ANCHIDIM LOREDANA. MANUELA

|t/
\v

\'[

\


